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Medborgarförslag, förbättra badplats, 
Tantolunden 

 

Svar på medborgarförslag  
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.  

Sammanfattning  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår förbättringsåtgärder på Tanto strandbad. Förslagsställaren 
anger att strandbadet är mycket uppskattat och unikt men att det 
finns potential att det kan bli ännu bättre. I förslaget lyfts tre 
problemområden fram som rör stranden: Att det ofta är trångt 
sommartid, att sanden delvis eroderat bort och att det ibland är 
mycket trafik på gång- och cykelvägen bakom stranden vilket 
innebär olycksrisk mellan badgäster och cyklister. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att utveckla Tanto strandbad. Tanto strandbad är mycket välbesökt 
fina sommardagar och förvaltningen kan hålla med förslagsställaren 
om att det periodvis kan uppstå trängsel på sandstranden. 
 
Stadsdelsnämnden gav 2023 förvaltningen i uppdrag att påbörja 
arbetet med att utvidga Tanto strandbad. Förvaltningen arbetar för 
att den nya utvidgade delen av badet, i form av en ny sandstrand 
öster om det befintliga badet, ska vara färdigställd under 2025. Med 
den kommande sandstranden bedömer förvaltningen att trängseln på 
badet kan minska något. 
 
Beträffande problem med att sandstranden delvis eroderat bort 
kommer förvaltningen undersöka behovet av påfyllning av sand 
inför kommande badsäsong. 
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Vad gäller risken för incidenter mellan bland annat cyklister och 
badgäster vid gång- och cykelvägen har trafikkontoret tagit fram en 
utredning för området, där man bland annat sett över möjligheten att 
anpassa cykeltrafiken till gånghastighet, men inga beslut kring 
åtgärd har fattats. 

Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår förbättringsåtgärder på Tanto strandbad. Stadsdelsnämnden 
beslutade vid nämndsammanträdet den 23 januari 2025 att ge 
förvaltningen i uppdrag att bereda medborgarförslaget. 
Medborgarförslaget bifogas som bilaga till tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 
I medborgarförslaget föreslås att Tanto strandbad förbättras. I 
förslaget lyfter förslagsställaren fram att stranden är mycket populär 
hos bland annat barnfamiljer. Förslagsställaren anger vidare att 
stranden sannolikt är den mest populära delen av Tantolunden för 
barnfamiljer då andra delar av parken mest besöks av ungdomar. 
 
Enligt förslagsställaren finns stor förbättringspotential för 
stranddelen av badet. Inga konkreta förslag lämnas men i 
medborgarförslaget föreslås att resurser läggs på en förstudie för 
hur platsen bättre kan tjäna målgruppen. Förslagsställaren lyfter 
fram tre problem med stranden som bör finnas med i en eventuell 
utveckling av badet: 
 
- Sommartid är det ofta trångt vilket gör det svårt att få plats på 
stranden. 
- Sanden har delvis eroderat bort vilket innebär att det är för lite 
sand på stranden.  
- Det är stundtals väldig mycket trafik på gångvägen bakom 
stranden vilket innebär olycksrisk mellan badgäster och cyklister. 
 
Förslagsställaren uppger avslutningsvis att strandbadet är mycket 
uppskattat och unikt men att det finns potential att det kan bli ännu 
bättre.   

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöenheten inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 14 april 2025.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att utveckla Tanto strandbad. Tanto strandbad är mycket välbesökt 
fina sommardagar och förvaltningen kan hålla med förslagsställaren 
om att det periodvis kan uppstå trängsel på sandstranden.  
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Stadsdelsnämnden gav, i samband med beslutet av 
verksamhetsplanen för 2023, förvaltningen i uppdrag att påbörja 
arbetet med att utvidga Tanto strandbad. Under åren 2023 och 2024 
har bland annat vattenprovtagningar och provtagning av 
bottensediment genomförts vid platsen där strandbadet är tänkt att 
utvidgas. Förvaltningen arbetar för att den nya utvidgade delen av 
badet, i form av en ny sandstrand öster om det befintliga badet, ska 
vara färdigställd under 2025. Med den nytillkomna sandstranden 
bedömer förvaltningen att trängseln på badet kan minska något. Den 
ursprungliga tidplanen var att badet skulle vara klart för invigning 
till badsäsongen 2025. Denna tidplan har visat sig vara omöjlig att 
hålla, bland annat på grund av att utökade utredningar av sjöbottnen 
varit nödvändiga att genomföra. 
 
Beträffande problem med att sandstranden delvis eroderat bort 
kommer förvaltningen undersöka behovet av påfyllning av sand 
inför kommande badsäsong. 
 
Vad gäller risken för incidenter mellan bland annat cyklister och 
badgäster vid gång- och cykelvägen har trafikkontoret tagit fram en 
utredning för området, där man bland annat sett över möjligheten att 
anpassa cykeltrafiken till gånghastighet, men inga beslut kring 
åtgärd har fattats. 

Barnrättsanalys 
Förvaltningen uppfattar inte att medborgarförslaget har några 
direkta kopplingar till barnkonventionen men att förbättrade 
möjligheter till bad vid Tanto strandbad är positivt för flertalet och 
därmed också för barn. Även insatser som minskar risken för 
incidenter mellan cyklister och badgäster är positivt för bland annat 
barn. 

Jämställdhetsanalys 
Förvaltningen bedömer att medborgarförslaget är könsneutralt och 
därför görs ingen vidare jämställdhetsanalys. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

Expedieras till 
Förslagslämnaren. 
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Bilaga 
Medborgarförslaget. 
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